
طی چند روز گذشـــته شـــایعات زیادی درباره برکناری 

محمود فکری سرمربی اســـتقلال از این تیم درصورت 

ناکامی در تبریز و در دیدار مقابل تراکتور منتشرشـــده 

و این درحالی اســـت که اگرچه آبی ها با ســـپری شدن 

یک سوم از رقابت های لیگ امسال شاید همچنان از ارائه 

یک بازی زیبا و تماشاگرپسند که با برتری تاکتیکی همراه 

باشد عاجز هستند اما در شرايطي که یکی از نقاط ضعف 

استقلال طی همه این سال ها شروع ضعیف فصل بوده 

که همواره این تیم را از رسیدن به قهرمانی دور کرده، این 

تیم در این فصل یکی از بهترین شروع  های خود را تجربه 

کرده تا از این لحاظ فعلا یکی از شانس های کسب عنوان 

قهرمانی تا اینجای کار معرفی شود.

این شایعه ها یعنی تغییر و تحول در کادرفنی البته توسط 

هیات مدیره اســـتقلال طی یکی، دو روز اخیر در فضای 

مجازی تکذیب شـــد اما برای پی بردن به اصل داستان و 

اینکه سرمنشأ این حواشی کجاست با سخنگو و عضو 

هیات مدیره باشگاه اســـتقلال به صحبت پرداختیم. 

گفت وگوی »فرهیختگان« با حجت نظـــری را در ادامه 

می خوانید.

از شـــایعات روزهای اخیر پیرامون باشـــگاه اســـتقلال 

صحبت مان را آغاز کنیم. البته با یک استوری حمایتی 

شـــما و اعضای هیات مدیره حمایت تان را از کادرفنی و 

شخص محمود فکری نشان دادید. سرمنشأ این شایعات 

کجاست؟

در روزهای اخیر باشگاه رقیب سنتی ما یعنی پرسپولیس دچار 

بحران هایی شد که فکر می کنم بعضی از عزیزان رسانه ای که 

شاید به این تیم علاقه دارند تلاش کردند با بردن استقلال به 

حاشیه، حواشی تیم محبوب خود را تا حد قابل توجهی کمرنگ 

کنند. بنابراین به نظر من عمده بحث هایی که پیرامون تغییر 

سرمربی و کادرفنی یا اخبار حاشیه ای دیگری که حول وحوش 

باشگاه استقلال می چرخد از همین اتاق فکر نشأت می گیرد.

ولی بسیاری از رسانه های استقلالی هم به این موضوع 

پرداختند و روی این شایعات صحه گذاشتند!

مطمئنا اگر خبرنگاران یا فعالان مجازی استقلالی به این فضا 

دامن می زنند باید در علاقه آنها به استقلال شک کرد و حداقل 

اینکه باید به این موضوع قائل باشیم که آنها درکنار علاقه شان به 

استقلال علایق دیگری هم دارند که برخی مواقع ممکن است 

نسبت به علاقه شان به استقلال ترجیح پیدا کند.

پس همه این صحبت ها و حواشي شایعه هستند؟

در چند روز اخیر ما اخبار زیادی را پیرامون استقلال شنیدیم 

که عمده آنها یا خبرسازی بود یا اساسا خبر مربوط به زمان حال 

نبوده و در گذشته به وقوع پیوسته بوده و حالا دوباره برای به 

حاشیه بردن استقلال منتشر شده است، مثل خبر رای فیفا 

که درخصوص شکایت نیکولای بودوروف مطرح شد که این 

موضوع اصلا خبر جدیـــدی نبود و مربوط به چندماه پیش 

بود، منتها به نظر من با یک شیطنتی دوباره این خبر مطرح و 

تلاش شد استقلال را وارد حاشیه و یک درگیری جدید کند.

اخبار برکناری فکری یا مذاکره با گزینه های دیگر چطور؟

اخباری از این دست که از اساس هیچ حدی از واقعیت نداشته 

و از بیخ و بن شایعه بوده، مثل همین اراده باشگاه برای تغییر 

سرمربی و کادرفنی که هیچ حدی از واقعیت نداشته و ندارد. 

بنابراین انتظارم از هوادار هوشمند و هوشیار استقلال این است 

که این گونه خبرســـازی ها را باور نکرده و به این فضاسازی ها 

اعتمـــاد نکند و همه انرژی و تلاش خـــود را برای حمایت از 

استقلال به کار ببرند. ما شـــرایط خوبی را در جدول داریم و 

نتایج خوبی را هم تا اینجای فصل کسب کرده ایم و مطمئنیم با 

حمایت تمام آبی دلان و به کار بستن اتحاد آبی حتما می توانیم 

پایان فصل بهترین نتیجه را برای استقلال رقم بزنیم و مطمئنا 

نه فقط قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی بلکه اتفاقات خوبی 

را نيز در آسیا هم می توانیم انتظار بکشیم.

یعنی هیچ اولتیماتومی برای فکری در کار نیست؟

اصلا و ابدا نه در هیات مدیره و در بین خودمان چنین صحبتی 

را مطرح کرده ایم و نه با مدیرعامل در این مورد صحبتی شده 

و نه حتی با شخص آقای فکری تا به امروز هیچ حرفی در این 

خصوص زده شده است.

صحبت پایانی؟

برای اســـتقلال در دیدار امروز مقابل تراکتور آرزوی موفقیت 

می کنم و امیدوارم تیم با ارائه یک بازی روان و زیبا با کسب هر 

۳امتیاز به تهران بازگردد.
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مرفاوی برگشت؛ فعلا برنامه ای برای تغییر بین دستیاران نیست
از روز نخست بسیاری از کارشناسان و منتقدان نسبت به این موضوع که کادرفنی استقلال و همراهان محمود فکری در حد و 

اندازه های این تیم و نشستن روی نیمکت استقلال نیستند موضع گیری کرده و در صحبت هایشان نسبت به لزوم تغییرات بین 

دستیاران فکری در کادرفنی به منظور تقویت این کادر در استقلال هشدارهایی را مطرح کردند. این در حالی است که فکری 

بدون توجه به این انتقادها کار را با همین نفراتی که دراختیار دارد، پیش برده و حتی از لحاظ امتیازگیری نیز به خوبی عمل 

کرد تا جایی که استقلال پس از مدت ها در فصل جاری صدرنشینی بی چون و چرا را نیز تجربه کرد. با این حال طی روزهای 

گذشته صحبت هایی درخصوص اضافه  شدن وحید فاضلی، سرمربی اخراجی نساجی یا اصغر قربانعلی پور، دستیار بدنساز 

رحمتی در شهرخودرو و چند نفر دیگر نیز به گوش رسید اما فعلا فکری ترجیح داده با همان دستیاران و نفراتی که قبلا وی را 

کمک می کردند راهی تبریز شود و حتی به نظر می رسد درصورتی که بازگشت آبی ها از تبریز با ناکامی همراه نباشد این روال 

تا نیم فصل ادامه خواهد داشـــت. طی روزهای اخیر صمد مرفاوی، مربی و مدیرفنی استقلال که به خاطر ابتلا به کرونا یکی، 

دو هفته ای از تمرینات تیمش به دور مانده بود با کسب بهبودی به جمع آبی پوشان اضافه شده و در تبریز نیز استقلالی ها را 

همراهی کرد و احتمالا در تبریز نیز در نقش دستیار اول، مشاوره هایی را به فکری خواهد داد.

 تیم لیگ برتری پیشنهاد دلاری داد!

ترابی به پرسپولیس برمی گردد 
اگر یک ایجنت بگذارد

زمانی که محمود فکری به تیم استقلال رفت و وحید فاضلی در تیم 

نساجی ماند خیلی ها گفتند فکری مغز متفکر تیمش را در قائم شهر 

جا گذاشته است. با این حال سودای سرمربیگری در تیمی لیگ 

برتری برای فاضلی که سال ها مربیگری می کرد خواسته کمی نبود و 

به همین دلیل در نساجی ماند تا وارد چالش تازه ای شود. همه چیز 

خوب پیش می رفت و حتی طعم صدر جدول را هم چشید ولی فاصله 

به وجود آمده در مسابقات ورق را برگرداند و کار به جایی کشید که 

فاضلی برکنار شد. حالا او یکی از گزینه های استقلال است. فکری 

که در همه این هفته ها جای خالی یار غار خود را خالی می دید بدش 

نمی آیـــد توانایی هایش را با کمک فاضلی تکمیل کند. با این حال 

خودش می گوید صحبتی در این باره با او نشده است. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با فاضلی را در ادامه می خوانید.

 

بحث حضور شما در استقلال چقدر جدی است؟ 

استقلال هیچ پیشنهادی به من نداده و اینها همه گمانه زنی برخی افراد 

اســـت و نمی دانم چرا مطرح شده است. هیچ بحثی در مورد استقلال 

ندارم و پیشنهادی نشده که بخواهم به آن فکر کنم. 

 مشکلی با دستیاری در استقلال ندارید؟ 

شاید اگر بگویم به دستیاری علاقه ندارم حقیقت باشد ولی فوتبال است 

و  هزار اتفاق. مخصوصا حالا که می دانم سرمربیگری فضایی متفاوت تر از 

مربیگری دارد. شاید درحال حاضر چنین حسی دارم و یک ماه دیگر چنین 

حرفی را نزنم اما درحال حاضر تمایلی به دستیاری ندارم. 

 خیلی ها فکر می کنند شما مغز متفکر فکری بودید و باید به کادر 

او برگردید! 

اســـتقلال در این هفته ها اول و دوم جدول بوده و نتایج خوبی با کادر 

خودش گرفته است. بیش از این نباید در مورد تیم دیگر صحبت کرد. 

 اگر فکری به شما پیشنهاد بدهد می پذیرید؟ 

در حال حاضر من پیشنهاداتی دارم و اگر استقلالی ها پیشنهاد دهند به 

آنها هم مثل سایر پیشنهاداتم فکر می کنم. 

 نتایج تیم نســـاجی در زمان همکاری با فکری چقدر به واســـطه 

حضور شما بود؟ 

من در 6 سال اخیر با فکری همکار بودم. همه جا با او بودم. ایشان به من 

لطف داشتند و بقیه نفرات شاید جا به جا می شدند ولی من همیشه بودم. 

برای تیم استقلال هم لطف داشتند و می خواستند که من همراه شان 

باشـــم ولی من نســـاجی را انتخاب کردم. تجربه بزرگی بود و برای من 

چالش جذابی شد. 

 

چقدر افت تیم شـــما به لغـــو بازی با تیم پرســـپولیس و وقفه در 

مسابقه تان بستگی دارد؟ 

تیم ما از لغو همان بازی ضربه خورد. بعد از آن مقابل سپاهان شکست 

سنگینی را متحمل شـــدیم و متاسفانه این شرایط از طرف کادر فنی و 

باشگاه به خوبی مدیریت نشد و تیم نتوانست روند روبه رشد خود را تکرار 

کرده و ادامه دهد. من هر کاری از دستم بر می آمد کردم ولی عوامل بیرونی 

هم نقش داشتند. مثلا کمیته داوران به خاطر ۵ امتیاز از دست رفته از 

تیم مـــا عذرخواهی کرد. اگر همان ۵ امتیاز به امتیازات تیم من اضافه 

می شـــد با توجه به فاصله امتیازی کم بین تیم ها در نیمه بالای جدول 

قرار می گرفتیم. متاسفانه این عوامل شرایط بدی ایجاد کرد. بدشانس 

هم بودیم در خلق موقعیت عالی بودیم ولی توپ هایمان به گل تبدیل 

نمی شد. تیم ما در انسجام تیمی عالی بود و حتی به حریفان اجازه خلق 

موقعیت نمی دادیم. متاسفانه تک موقعیت برخی حریفان گل می شد. 

تنوع تاکتیکی تیم ما بالا بود و مقابل تیم هایی چون فولاد و صنعت نفت 

بهترین عملکرد و تنوع تاکتیکی را داشتیم. 

 تیم شـــما از ابتدا مشکل گلزنی داشت. فکر نمی کنید باید قبل 

از به وجود آمدن چالش های بعدی این نقص را برطرف می کردید؟ 

بازیکنان ما خیلی تلاش می کردند و اصلا مشکلی از سوی بازیکنان وجود 

نداشت. در بازی های مختلف موقعیت های زیادی به دست می آوردیم ولی 

گل نمی زدیم. وقتی هم تیمی گل نزند همه مقصر هستند. من هیچ ایرادی 

از مهاجمانم نمی گیرم چراکه همه تلاش شان را کردند. ما همه سعی مان 

را کردیم تا این مشکل را برطرف کنیم و اغلب تمرینات در همین زمینه 

بود ولی با وجود این تمرینات و تلاشی که برای بالا بردن اعتمادبه نفس 

بازیکنان انجام دادیم موفق نشـــدیم. بحث گلزنی ذاتی است. برخی 

بازیکنان گلزنی در خون شان است. بازیکنان ما تلاش می کردند و خلق 

موقعیت زیادی داشتیم ولی در زدن ضربات آخر مشکل داشتیم. تا قبل 

از آن بازیکنان ما همه کار می کردند ولی در ضربه آخر مشکل داشتیم که 

آن هم تا حدودی به مشکلات روحی و روانی بستگی داشت. با این حال 

من از بازیکنانم به خاطر تلاش شان ممنونم. 

 چه چیزی باعث شد تمرکز تیم نساجی به هم بریزد؟ 

تیم من متحد ترین تیم تاریخ نساجی بعد از تیم جواد نکونام بود. همدیگر 

را دوست داشتیم. احساس من این است بعد از بازی با تیم مس رفسنجان 

حرف هایی زده شد و برخی گمانه زنی ها برای انتخاب جانشین من باعث 

شد تمرکز بازیکنانم به هم بریزد. این اتفاقات از بیرون هدایت شد و از درون 

مدیریت نشد. این اواخر باشگاه حمایت کرد ولی تیم به لحاظ روحی و 

روانی وارد منطقه قرمز شـــده بود. ولی صادقانه می گویم حدادیان یک 

انسان واقعی است و از او به خاطر حمایت هایش تشکر می کنم و امیدوارم 

نساجی به آرامش برسد. 

 غیبت شما می تواند مشکلات نساجی را حل کند؟ 

امیدوارم این اتفاق بیفتد و در نبود من حال این تیم بهتر شود. من سه دوره 

در این تیم بودم و به نوعی سرنوشت فوتبالیم با این تیم عجین شده است. 

این تیم را دوست دارم و امیدوارم عدم حضورم برایشان کمک کننده باشد. 

 جلالی گزینه خوبی برای این تیم است؟ 

جلالی از مربی های کارنامه دار فوتبال ماست و برایشان آرزوی موفقیت 

می کنم. 

 درست است که امیری از مخالفان شما بود و در اعتراض به همین 

موضوع استعفا داد؟ 

امیری از حامیان من بود و بعید می دانم این طور باشد. از استعفای او هم 

چنین برداشتی نمی کنم. دوست دارم از این پس باز هم در آرامش کار کنم. 

تجربیاتی که در تیم نساجی کسب کردم به اندازه ۱۰ سال سرمربیگری 

کمکم کرد. امیدوارم در ادامه با تجربه و آرامش بیشتر کار فنی انجام دهم 

و برای نساجی آرزوی موفقیت می کنم. 

پنالتی، سه واکنش کلیدی و کلین شیت مقابل یاران محمدی

بیرودرمسیربازگشتبهاوج

علیرضا بیرانوند در هفته بیستم رقابت های لیگ بلژیک برای 

دومین هفته پیاپی در ترکیب اصلی آنتورپ به میدان رفت و 

این بار برخلاف مصاف با میشلن عملکرد خوبی داشت. گلر 

ایرانی آنتورپ که پس از اتفاقات هفته گذشته زیر فشار زیادی 

قرار داشـــت، در این دیدار با چند واکنش خوب مانع از باز 

شدن دروازه اش شد و اگرچه در اوایل نیمه دوم با یک خطای 

پنالتی در آســـتانه دردسری دیگر بود اما خوش شانس بود 

که ضربه بازیکن خنت به تیر دروازه خورد. البته در درســـت 

بودن تصمیم داور در اعلام پنالتی و دادن اخطار به بیرانوند 

تردیدهایی وجود داشت اما درنهایت این توپ به گل تبدیل 

نشد و آنتورپ با گلی که در دقیقه 7۵ به ثمر رساند، این بازی 

را برد و سه امتیاز حساس دیگر به حسابش واریز شد. میلاد 

محمـــدی پس از این گل در ترکیب خنت به میدان رفت اما 

نتوانست مانع از شکست تیمش در این مسابقه شود. سایت 

هواسکورد در پایان دیدار به عملکرد بیرانوند نمره خوب 7.۵ 

داد. سنگربان تیم ملی در این مسابقه 4 سیو موفق داشت 

که باعث شـــد پس از هونگلا، گلزن این تیـــم در رده دوم 

بهترین بازیکنان زمین قرار گیرد. سایت »نیوزبلاد« در آنالیز 

این مسابقه آورده است: »پس از شکست هفته گذشته برابر 

میشـــلن، قابل پیش بینی بود که ورکاترن، سرمربی جدید 

آنتورپ برای دیدار با خنت تمهیدات دفاعی بیشتری خواهد 

داشت و تلاش خواهد کرد تیمش در این دیدار گلی دریافت 

نکند. حالا ســـه مدافع زمان ایوان لکو به ۵ مدافع تبدیل 

شـــده اند و دو بازیکن کناری تیم نیز بیشتر وظایف دفاعی 

دارند. البته تمام این تدابیر دفاعی به عملکرد بیرانوند درون 

دروازه تیم بستگی دارد. این گلر ایرانی روزهای دشواری را 

در تیمش سپری می کند و تصمیم گیری هایش در محوطه 

جریمه می تواند بسیار تاثیرگذار باشد. او دروازه بانی است 

که روی خط دروازه عملکرد بهتری دارد و اگر کمی بیشـــتر 

دقت داشـــته باشد، گل زدن به او بسیار دشوار خواهد بود. 

او در این دیدار نمایش قابل قبولی داشت اما مانند زمانی که 

خطای پنالتی را مرتکب شد می تواند با تصمیمات اشتباه تیم 

را به دردسر بیندازد.«


